



### FDHRC Committee Opportunities

The Federation of Dental Hygiene Regulators of Canada (FDHRC) provides national leadership in dental hygiene regulation for the protection of the public. We are looking for members to join the Federation of Dental Hygiene Regulators of Canada's (FDHRC) National Dental Hygiene Certification Examination Committee and/or Blueprint Committee.

Committee	Term	Purpose	Time commitment
Blueprint Committee	One-year	Assist in the development of an examination blueprint which aligns with Entry-To-Practice Canadian Competencies for Dental Hygienists (2021)	In-person (Ottawa) : -Sept 23-24, 2024  -January 9-10, 2025
Examination Committee	Two-years, renewable	Oversees activities connected with the development, administration and validation of the exam.	-One 5-day in-person meeting (Ottawa): Nov 18-22, 2024  -One 4-day meeting (virtual): TBD.  -Two 1-day meetings (virtual): TBD.  -Three-to-four 2-hour meetings (virtual), adhoc as required: TBD.

#### Current requirements:

- Licensed Registered Dental Hygienists in good standing with a Canadian dental hygiene regulatory authority who hold the NDHCE certificate and have a minimum of 5 years current experience.

#### Additional criteria for selection may include, but are not limited to:

- Having experience in aspects of NDHCE preparation such as Item Writing, Item Appraisal or French Validation Group
- Representation of the Canadian dental hygiene professional diversity in terms of geography, clinical practice, community health practice, and education
- Current knowledge of a variety of dental hygiene practice contexts
- Experience with curriculum development and/or review
- Ability to demonstrate effective communication, collaboration and teamwork qualities.

#### Exclusions:

- Members will not be able to hold a position of responsibility with any provincial or national Professional Association whose business is directed toward the profession of dental hygiene during their



tenure and for a period of one (1) year following their tenure.

- Members will not be able to be involved in developing or delivering any specific NDHCE preparation courses, including private tutoring (in person or electronically) during their tenure and for a period of five (5) years following their tenure.
- Members must not have an immediate family member or a close associate who is likely to be an NDHCE candidate during their tenure on the Committee.

All meetings are conducted in English. Travel related expenses are paid by the FDHRC. An honorarium will be paid to committee members to recognize their time and commitment.

Please submit a letter of interest and CV to Heather Nelson, Chief Examiner, at exam@fdhrc.ca by June 21/24. While all responses will be appreciated and handled in strictest confidence, only those being considered for selection will be acknowledged.

*The Federation of Dental Hygiene Regulators of Canada adheres to the tenets of the Canadian Human Rights Act and the Ontario Human Rights Code. We encourage applications from women, Indigenous peoples and persons of all races, ethnic origins, religions, abilities, sexual orientations, and gender identities and expressions. The FDHRC will provide accommodation during all parts of the selection process, upon request, to applicants with disabilities. If contacted to proceed, please advise us if you require any accommodation.*

---

#### **Occasion de siéger à des comités de la FORHDC**

La Fédération des organismes de réglementation en hygiène dentaire du Canada (FORHDC) assume la direction nationale de la réglementation en hygiène dentaire afin d'assurer la protection du public. Nous sommes à la recherche de membres pour siéger au Comité de l'Examen de certification nationale en hygiène dentaire et/ou au Comité du Plan directeur de la Fédération des organismes de réglementation en hygiène dentaire du Canada (FORHDC).

Comité	Durée	But	Temps à consacrer
Comité du Plan directeur	Un an	Participer à l'élaboration d'un plan directeur pour l'examen qui cadre avec les <i>Compétences canadiennes d'admission à la profession d'hygiéniste dentaire (2021)</i>	En personne (Ottawa) : - 23 et 24 septembre 2024 - 9 et 10 janvier 2025



Comité de l'Examen	Deux ans, renouvelable	Superviser les activités liées à l'élaboration, à l'administration et à la validation de l'examen	- Une réunion en personne de 5 jours (Ottawa) : 18 au 22 novembre 2024 - Une réunion de 4 jours (virtuelle) : à déterminer - Deux réunions de 1 jour (virtuelles) : à déterminer - Trois à quatre réunions de 2 heures (virtuelles) ad hoc, selon les besoins : à déterminer
--------------------	------------------------	---	---

Exigences actuelles :

- Hygiéniste dentaire détenant un permis d'exercice auprès d'un organisme canadien de réglementation en hygiène dentaire ainsi qu'un certificat de l'ECNHD, et possédant au moins 5 ans d'expérience

Les critères de sélection supplémentaires pourraient inclure, sans s'y limiter :

- Expérience dans certains aspects de la préparation de l'ECNHD, par exemple la rédaction de questions, l'évaluation de questions ou le Groupe de validation francophone
- Représentation de la diversité des professionnels canadiens de l'hygiène dentaire sur le plan de la géographie, de la pratique clinique, de la pratique en santé communautaire et de la formation
- Connaissance actuelle d'une variété de contextes de pratique de l'hygiène dentaire
- Expérience dans l'élaboration et/ou la révision de curriculums
- Capacité démontrée de communiquer, de collaborer et de travailler en équipe de manière efficace

Exclusions :

- Les membres ne pourront pas occuper un poste de responsabilité au sein d'une association professionnelle provinciale ou nationale dont les activités sont axées sur la profession d'hygiéniste dentaire pendant leur mandat et pendant une période d'un (1) an après leur mandat.
- Les membres ne pourront pas jouer un rôle dans l'élaboration ou la prestation de cours de préparation à l'ECNHD, y compris le tutorat privé (en personne ou virtuellement) pendant leur mandat et pour une période de cinq (5) ans après leur mandat.
- Les membres ne doivent pas avoir de proches parents ou connaissances susceptibles d'être candidats à l'ECNHD pendant la durée de leur mandat au Comité.

Toutes les réunions se déroulent en anglais. Les frais de déplacement sont remboursés par la FORHDC. Des honoraires seront versés aux membres des comités en reconnaissance de leur temps et de leur engagement.

Veuillez soumettre une lettre d'intérêt et votre CV à Heather Nelson, examinatrice en chef, à exam@fdhrc.ca au plus tard le 21 juin 2024. Tous les dossiers seront considérés avec intérêt et maintenus confidentiels, mais seules les personnes choisies aux fins du processus de sélection seront contactées.

*La Fédération des organismes de réglementation en hygiène dentaire du Canada se conforme aux principes de la Loi canadienne sur les droits de la personne et du Code des droits de la personne de l'Ontario. Nous encourageons les*



*femmes, les Autochtones et toutes les personnes, quelles que soient leur race, leur origine ethnique, leur religion, leurs aptitudes, leur orientation sexuelle, leur identité de genre et leur expression de genre, à présenter leur candidature. La FORHDC offre, sur demande et pendant tout le processus de sélection, des mesures d'adaptation aux personnes handicapées qui présentent leur candidature. Si l'on vous contacte pour la prochaine étape de la sélection, veuillez nous indiquer si vous avez besoin de mesures d'adaptation.*